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Folketingets Miljøudvalg
Christiansborg
1240 København K

Ministeren
J.nr. 001-06209

Den 21. november 2011

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 7. november 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 37 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Benedikte Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 37 (alm. del)
Kan ministeren redegøre for de sundhedsmæssige konsekvenser ved ikke at 
anvende eller ved at gennemføre en stærkt reduceret brug af fungicider til 
bekæmpelse af svampesygdomme inden for gartneri og landbrug?

Svar
Der vurderes ikke at være nogen sundhedsmæssige konsekvenser ved 
eventuelle ændringer i brugen af fungicider. Det vurderes på baggrund af 
oplysninger, som Miljøstyrelsens har indhentet fra Fødevarestyrelsen og 
Institut for agroøkologi ved Århus Universitet (tidligere DJF). 

Århus Universitet oplyser, at der findes en række svampe, der kan danne 
sundhedsskadelige toksiner (kaldet mycotoksiner), men at der ikke foretages 
bekæmpelse af disse svampe med henblik på at reducere forekomsten af 
toksinerne i fødevarerne. Dette undgås i stedet via kulturtekniske tiltag som 
fx sunde sædskifter og ved korrekt håndtering af afgrøderne efter høst. 
Endvidere har Fødevarestyrelsen overfor Miljøstyrelsen oplyst, at der i dag 
ikke er forskel i forekomst af mycotoksiner i økologiske og konventionelt 
dyrkede produkter.     
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